



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
SELASA 13 FEBRUARI 2024**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1.	LARANGAN TANGKAP IKAN TEMELIAN BERMLA FEBRUARI HINGGA APRIL, NEGERI PAHANG, SH -27	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
2. 3. 4. 5. 6. 7. 8.	MAHA BUFFET SAJI 200 MENU LAZAT, NIAGA, KOSMO -38 MAHA BUFFET 2024 BERSKALA MEGA SASAR 54,000 KEHADIRAN AGROTECH FARMING MAHU LAKSANA PERTANIAN ORGANIK KOS EFEKTIK DI MALAYSIA, BISNES, SH -30 SEMAK SEMULA LESEN BERAS SYARIKAT BESAR, DALAM NEGERI, UM -1 & 3 MAMPUKAH SYED ABU HUSSIN?, DALAM NEGERI, UM -2 TILAPIA MISKIN TEGAR!, LOKAL, HM -12 PERINTIS TERNAKAN TILAPIA SANGKAR, BISNES, SH -31	LAIN-LAIN

UKK KPKM

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN KETERJAMINAN MAKANAN
(UNTUK EDARAN DALAMAN KPKM, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

13/2/2024

SINAR
HARIANNEGERI
PAHANG

27

Larangan tangkap ikan temelian bermula Februari hingga April

KUANTAN - Jabatan Perikanan Pahang mengeluarkan amaran tidak menangkap ikan temelian atau temoleh di semua sungai negeri ini bermula Februari hingga April depan.

Pengarahnya, Abdullah Jaafar berkata, notis larangan tangkapan terbabit diebarkan melalui pelbagai platform termasuk laman Facebook.

Menurutnya, ini kerana dalam tempoh itu, ikan terabit berada di kawasan air cetek secara berpasangan dan bertelur.

"Ikan temelian boleh mencapai berat 25 hingga 40 kilogram kini semakin berkurangan. Jadi, tidak mustahil menghadapi risiko kepupusan jika tangkapannya tidak dikawal terutama pada musim bertelur.

"Disebabkan itu, kita mengeluarkan notis larangan bagi memberi peringatan kepada semua masyarakat," katanya ketika dihubungi pada Isnin.

Beliau menjelaskan sifat ikan temelian akan ke kawasan lubuk dan air cetek untuk bertelur secara berpasangan sekali gus memudahkan nelayan darat menangkapnya hanya menggunakan jaring hanyut.

Tambahan, spesies ikan sungai itu hanya terdapat secara bebas di sungai utama di Pahang



ABDULLAH

dan Perak.

"Permintaan terhadap ikan itu adalah tinggi dan harganya mahal," ujarnya.

Abdullah berkata, mengikut peraturan Kaedah-Kaedah Perikanan (Perairan Sungai) 1991 Pahang, individu yang menangkap ikan temelian dalam tempoh larangan (Februari hingga April) boleh dikenakan tindakan.

Tegasnya, kompaun hingga RM5,000 dan peralatan menangkap ikan mereka dirampas.

Sehubungan itu, Jabatan Perikanan Pahang berharap para nelayan darat khususnya dan masyarakat umumnya dapat memanfaatkan kekayaan sumber perikanan secara bertanggungjawab supaya ia mampan.

FOTO: JABATAN PERIKANAN PAHANG



Hebahan larangan tangkapan ikan temelian telah dilakukan awal bulan ini.

13/2/2024

HARIAN METRO

NIAGA

38

MAHA Buffet saji 200 menu lazat

PETALING JAYA – MAHA Buffet 2024, pesta makanan terbesar yang bakal diadakan pada 14 Mac hingga 8 April ini bakal dianjurkan dengan lebih meriah melibatkan lebih banyak menu makanan bersesuaian untuk memenuhi selera pelanggan ketika berpuasa dalam bulan Ramadan.

Bagi merealisasikan program yang akan diadakan di MAEPS, Serdang dalam skala yang besar kali ini, dua buah restoran terkenal iaitu Restoran Mak Kim-bong dan Experiment Kitchen akan bergabung untuk menghadirkan lebih daripada 200 menu di bawah konsep makanan jualan di bawah satu bumbung.

Terdapat juga lebih 20 gerai masakan secara *live cooking* akan menjadi faktor penarik kepada pengunjung dan mereka juga akan dapat merasai air tangan selebriti Kar! Shafek Ibrahim yang menjadi duta Maha Buffet 2024.

Beliau juga akan menyediakan sebanyak 10 menu sepanjang



TERDAPAT lebih daripada 200 menu yang akan disajikan pengunjung pada harga serendah RM89.90 seorang.

kanak, ruang solat berjemaah yang luas, terdapat juga gerai beli-belah untuk keperluan hari raya dan kios memotong rambut secara percuma," katanya dalam kenyataan yang dikeluarkan di sini baru-baru ini.

Selain itu, pemilik Restoran Mak Kimbong, Khairul Amilin Abdul Rahman berkata, pihaknya komited untuk menjayakan



KHAIRUL AMILIN (kanan) dan Muhammad Hazim (kiri) pada sidang akhbar berhubung MAHA Buffet 2024 di Bangli baru-baru ini.

MAHA Buffet 2024 untuk memenuhi kepuasan pelanggan untuk menjamu selera bersama keluarga atau orang tersayang dan juga rakan dengan menikmati hidangan lazat di situ atau untuk menyambut hari lahir dan ulang tahun perkahwinan di situ.

"Kami turut mengadakan sambutan bertuah kepada pelanggan setiap hari yang mana mereka

yang bertuah bakal membawa pulang pelbagai hadiah antaranya seperti barangan elektrik dan baucar beli-belah," ujarnya.

Tempahan untuk slot MAHA Buffet 2024 adalah RM89.90 untuk dewasa dan RM49.90 bagi kanak-kanak, manakala tempat duduk VIP pula ditawarkan pada harga RM149.90 (dewasa), RM89.90 (kanak-kanak)..

13/2/2024

HARIAN
METRO

BISNES

23

Kuala Lumpur: Pesta makan terbesar di Malaysia, Maha Buffet 2024 bakal diadakan dengan skala mega berbanding tahun lalu bermula pada 14 Mac sehingga 8 April di Dewan A, Taman Ekspo Pertanian Malaysia (Maeps), Serdang, Selangor.

Acara itu sekali lagi menggabungkan dua restoran popular iaitu Mak Kimbong dan Experiment Kitchen.

Pemilik Experiment Kitchen, Muhammad Hazim Yahaya berkata, pihaknya menganggarkan 54,000 pengunjung ke pesta maka-

Maha Buffet 2024 berskala mega sasar 54,000 kehadiran

nan itu, berbanding 27,000 pengunjung pada tahun sebelumnya.

Menurutnya, Maha Buffet menyediakan lebih 200 menu gabungan dua restoran itu yang berkonsepkan *street food* di bawah satu bumbung.

“Ruangan dewan cukup besar juga bakal dimeriahkan dengan pelbagai aktiviti lain, antaranya ruang makan bergasi untuk ka-

kami harapkan ruang seperti Kids Playland akan membantu ibu bapa makan dengan tenang, dan tidak perlu risaukan keselamatan anak mereka.

Selain itu, turut disediakan hidangan dimasak dan resipi oleh selebriti, Karl Shafek sendiri kerana jarang peminat dapat merasa masakan artis kesayangannya mereka,” katanya.

Sementara itu, pemilik Restoran Mak Kimbong, Khairul Amilin Abdul Rahman berkata, pelbagai hadiah ditawarkan kepada pengunjung termasuk hadiah utama berupa kereta.

“Antaranya, barangan elektrik, baucar beli-belah, tiket penerbangan dan hadiah utama adalah kereta misteri yang akan diberikan pada minggu pertama Maha Buffet berlangsung.

“Pelanggan boleh merancang untuk menyambut hari lahir serta pilihan untuk makan di tempat duduk VIP dengan kadar bayaran yang berpatutan,” katanya.



KARL SHAFEEK (tengah) bersama Muhammad Hazim (kiri) dan Khairul Amilin pada sidang media Maha Buffet 2024 di Bangi. - Gambar NSTP/HAIRUL ANUAR RAHIM

13/2/2024

BISNES

30

SINAR
HARIAN

Agrotech Farming mahu laksana pertanian organik kos efektif di Malaysia

KUALA LUMPUR - Agrotech Farming and Trading (M) Sdn Bhd (Agrotech Farming) mengadakan perjanjian usaha sama dengan salah satu koperasi pertanian terbesar di India untuk membawa dan melaksanakan pertanian organik yang inovatif dan kos efektif di Malaysia.

Penasihatnya, SR Naga berkata, syarikat itu yang ditubuhkan pada 2022 kini dalam proses memperoleh tanah terutamanya di Selangor dan Perak untuk menjayakan projek tersebut.

Beliau berkata, berkenaan akan dimulakan dengan tanaman seperti tomato, bendi, cili hijau, keledak, tembikai susu,

labu manis, ubi kayu, tembikai wangi dan sayur-sayuran lain yang mendapat permintaan.

Menurutnya, teknologi asli seperti vermikompos dan pengkomposan anaerobik untuk memelihara tumbuhan dan tanah terbukti membantu tanaman menghasilkan tuai yang lebih baik di India dan ini akan dapat membantu meningkatkan sekuriti makanan negara jika ia dilaksanakan di Malaysia.

"Konsep paling penting ialah me-



SR NAGA

laksukannya secara 100 peratus organik. Memandangkan kos adalah satu faktor, kami mengadakan perbincangan dengan rakan kongsi di India dan kami menyaksikan salah satu teknik yang digunakan di ladang mereka telah mampu mengurangkan kos bagi menghasilkan organik.

"Kami tidak sabar untuk mempraktikkan konsep yang sama di Malaysia yang mana kosnya adalah murah untuk

pengguna tempatan," katanya dalam satu

temu bual di sini.

Perjanjian usaha sama berkenaan ditandatangani di antara SR Naga dan Pengerusi/Pengasas Venkateshwara Co-operative Power & Agro Processing Ltd, Shivaji Dole yang disaksikan oleh dua menteri persekutuan dan dua menteri negeri yang berlangsung di India pada 28 Januari lalu.

Koperasi Venkateshwara yang berpangkalan di Maharashtra, India memiliki lebih 75,000 ahli serta 20,000 petani yang terlibat pelbagai jenis aktiviti pertanian. Ia beroperasi di negeri-negeri utama di India. - *Bernama*

13/2/2024

UTUSAN
MALAYSIADALAM
NEGERI

3

Semak semula lesen beras syarikat besar

Dari muka 1

"Saya rasa dari segi harga baik sahaja dan tiada masalah. Kami menyokong langkah itu bersesuaian dengan kami yang bekerja di sawah."

"Namun, walaupun harga meningkat tetapi tidak akan selesaikan isu kartel beras. Pengawalan harga beras dan penggunaan lesen oleh kilang besar perlu disemak semula oleh kerajaan," katanya.

Terdahulu, Mesyuarat Khas Majlis Tindakan Sara Hidup Negara (NACCOL) berancang untuk menyelaraskan harga beras tempatan dan import bagi mengelakkan manipulasi dan menangani isu penipuan dalam industri beras.

Cadangan itu bakal menyaksikan harga beras tempatan yang kini dijual di pasaran RM26 bagi setiap 10 kilogram akan meningkat kepada sekitar RM30 hingga RM33.

Tambah Musomnef, pihak berkuasa yang tidak mengawal pembelian beras oleh pengilang besar punca berlakunya mereka membeli beras tanpa had dan kuota.

"Kerajaan perlu mewujudkan kuota untuk pembelian beras tempatan. Apabila pengilang besar mempunyai kuasa, mereka secara tidak langsung menentukan harga kepada pengilang kecil dan bukannya kerajaan.

"Selain itu, lesen kilang ada had muatan sahaja dan tiada



PEKERJA kilang memunggah beras import yang dibelikan di sebuah kilang pemborong beras di Setiu, Terengganu, baru-baru ini. - UTUSAN/PUOTRA HAIRRY

had pembelian. Jadi, jika tidak dikawal lesen, kilang yang kecil akan terhapus dan dimonopoli," katanya.

Katanya, ketika ini bukanlah penyelarasan harga yang perlu diberi fokus tetapi kawalan kuota kepada kilang.

"Kerajaan perlu membuat kawalan kuota kepada semua kilang untuk membeli padi tempatan. Sebagai contoh,

setiap kilang kecil beli 10,000 metrik tan dan 30,000 metrik tan untuk kilang besar. Apabila kilang besar tidak cukup, maka mereka boleh pula membeli daripada kilang kecil pada harga sama," ujarnya.

Mengulas lanjut beliau berkata, pengalihan padi di dalam industri ketika ini terjejas akibat dikuasai kilang besar.

"Mereka menguasai hampir

80 peratus pengalihan padi dan juga mempunyai rantaian sawah, kilang pemborong dan peruncit.

"Pada masa sama, mereka menguasai padi benih oleh kerajaan atas proksi kilang lain. Jika kerajaan tidak menjalankan usaha untuk mengharmonikan antara kilang besar dan kecil maka ia akan memberi kesan," katanya.

Mampukah Syed Abu Hussin?

MALIS, Tindakan Sara Hirip, Negara KAVACCO, sudah dianggap ke sidi koran, sebagai bina berbeza, paman dan impart, diselaraskan bagi mekawang manul-lasi, permainan harga dan juga isu belaian beras tempatan yang sudah berlarutan selama berbulan-bulan.

Pengerusinya, Datuk Syed Abu Hussin Hafiz Syed Abdul Fasal berkata, penyelidikan harga itu akan menyelesaikan harga runcit beras naik antara RM3 hingga RM3.30 sekilogram berbanding RM2.60 sekilogram bagi beras Super 'Spesial' Tempatan kini seperti yang termaktub di bawah Akta Kawalan Pasir dan Beras 1954.

Walapun, mengaku wujudnya kartel yang mengawal harga di pasaran beras tempatan, beliau berkata, kerajaan telah belah-belah itu belian dan lain-lain itu memang di-rasi dalam tempoh tiga bulan, jika kertas cadangan beliau itu diterima dan dilaksanakan.

Beliau berpegang pada asas bahawa Kerajaan mempuny-ai kuasa, undang-undang dan wang. Tiga perkara itu dil-lah sudah cukup untuk 'melumpuhkan' pemborong dan peniaga besar, seterusnya memperbaiki ekosistem industri tersebut.

Persoalannya ialah mengapa langkah itu tidak diambil sejak awal. Adakah kerajaan lepas tangan atau mahu mel-lah paman industri memaikan peranan dan tanggung-jawab mereka terlebih dahulu?

Beliau berkata, kerajaan Malaysia yang mempuny-ai stok belian beras sebanyak 900,000 tan atau 250,000 tan stok, penimbun dan 650,000 tan stok dagangan tetapi rakyatnya mengeluh tiada beras.

Apa yang kerajaan buat, sebelum ini hanya memberi ja-minan belaian beras mencukupi, tetapi apa yang berlaku adalah sebaliknya.

Ramai percaya, isunya ialah bukan kadar pengeluaran beras negara tidak mencapai tahap sara diri tetapi wujud-nya ketinisan di peringkat tertentu yang memerlukan pe-nyataan segera dari campuran tajaan kerajaan.

Selain itu, kerajaan lanyak polis dalam sektor itu yang mungkin berkesan dalam menangani semua olok kerajaan bagi menyelesaikan isu secara total.

Amatnya ialah kuasa belian yang pernah menjadi run-guan pesawah. Pesawah mendakwa wujud monopoli oleh pihak tertentu yang membeli beras daripada pesawah tan-pa had sehingga sukar bagi kilang-kilang kecil untuk besa-ting.

Justeru, apabila ada kaedah penyelesaian yang dicadangkan oleh Syed Abu Hussin dan pasukannya, kita harap kerajaan akan melaksanakannya secepat mungkin.

Pengumuman Ahli Parlimen Bukit Gantang itu memang du-rak dan berkesan bagi meningkatkan pengeluaran beras dalam rakyat dengan mengambil dari sumber dan memba-wa terus kepada pengguna wajar diaplikasikan dalam industri be-ras kerana terbukti berjaya.

Malah, pesawah juga akan mendapat manfaat apabila mampu menjual beras yang mereka hasilkan dengan harga lantai lebih tinggi berbanding sekarang dan tidak terikat untuk menjual hasil sawah mereka kepada pemborong ter-entu sahaja.

Dalam masa yang sama, program yang diramincan sep-erti model SWAKT SAB Padi Baru, SWAKT SAB Padi Wangi, SWAKT SAB Alam dan SWAKT SAB Bina Negeri akan terus diperkenalkan bagi meningkatkan pengeluaran beras tempatan.

Jika berjaya, ternyata langkah beliau menyokong kepemimpinan Perdana Menteri dan dipilih untuk tugas itu adalah keputusan yang tepat.

Ismail Daud adalah Pengerang Berita Kanan Utusan Malaysia

IPR-INTAN

Tilapia miskin tegar!

Sesetengah peseta ikan yang mudi telah diturunkan, mereka memiliki daya tahan yang menjadi faktor tilapia merah dipanggil ikan ter-nakan dalam sangkar un-tuk tilapia merah. Penerimaan Rakyat Insiatif Usaha (IPR-Intan) (IPR-Intan) bagi sektor akuakultur di Universiti Putra, Malaysia (UPM).

Beribongsi mengenai projek berkenaan, pengasas IPR-Intan, Dr Fadhi Syarif berkata, lima peserta IPR-Intan yang juga kum-pulan perantaraan projek itu, terangkan tilapia merah sangkar pada Disember la-lu.

"Malah, ini menghidkan kita dengan tilapia merah. Nombor dan Disember lalu. Bila kita pasci mereka be-tul-behul lham, baru mula mengemukakan dalam sangkar pada Disember."

"Kita mahu menghidkan tilapia, ketika itu saiz (ke-sangkar) antara dua dan tiga liter. Satu sangkar kita lepaskan 2,000 ekor anak ikan, semuanya lahir dari pembibitan ikan UPM."

IPR-Intan adalah strate-gi serampang dua mata de-ngan memberi pendidikan mengenai pertanian pimar beternakan internet. Ke-berhasilan (dili), berpeca-laman selama



DR Fadhi berka dihemat di Pusat Pembibitan Ikan UPM, Gambar Kanan, Dr Fadhi memupulkan anak ikan yang dipinakan dalam projek IPR-Intan.



SERANAK 2,000 anak ikan tilapia dipinakan ke dalam sem sangkar untuk disebarkan peseta IPR-Intan.

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

ketanya menambah dedak ikan, namun bagi keserta-buk ikan, jarang dan soya. Mengenal potensi pusa-tilapia yang diusahakan peseta. Rekrutmen dan pabatu timbunan, spesies

tan jadi satu sangkar di-angkut dalam 20,000 basul jalan, ku-tanya.

Berkongsi perancangan masa depan, Fadhi ber-kata, untuk tempoh bebe-rapa tahun, pihaknya ber-komuniti pesera IPR-Intan yang baharu berke-mungkinan mengistahi-kan ikan pimar dan stakip

"Insya Allah banyak pe-nyelidikan yang UPM akan buat pada masa depan dan kami akan usahakan lebih banyak pembibitan. Kita leh dimandatkan peseta IPR-Intan," katanya.

Mengenai proses pe-nyelidikan, Fadhi mengu-bah, kepada golongan miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan

miskin tegar dan lajo yang ingin memulau, kesulagi peseta, program itu ter-butuk, kepada golongan



SERANAK lima peseta IPR-INTAN yang juga kumpulan pertama projek berkenaan mengusahakan ternakan tilapia dalam sangkar di Pusat Pembibitan Ikan UPM, Serbang.

Perintis ternakan tilapia sangkar

Lima peserta IPR-INTAN jadi kumpulan pertama projek berkenaan

SERDANG

Spesies ikan yang mudah diternak, memiliki daya tahan tinggi dan cepat membesar menjadi faktor tilapia merah dijadikan ikan ternakan dalam sangkar untuk disasarkan ke dalam satu sangkar untuk disasarkan peserta.

Spesies ikan yang mudah diternak, memiliki daya tahan tinggi dan cepat membesar menjadi faktor tilapia merah dijadikan ikan ternakan dalam sangkar untuk disasarkan ke dalam satu sangkar untuk disasarkan peserta.

Fadhli yang berpengalaman 15 tahun dalam bidang pembenihan ikan berkata, setiap pelbagai empat sangkar tilapia dan ikan-ikan itu dijangka mencapai hasil sebanyak 500 gram pada April atau Mei ini.

"Acabila ikan-ikan sudah cukup saiz besar, kita anggarakan seorang peserta akan urus lapan sangkar ikan. Keseluruhannya, lapan sangkar IPR akan satu sangkar", katanya.

Projek kepakaran dalam bidang genetik, akuakultur dan pembudidayaan.

Belau berkata, ketika ini setiap peserta perlu memberi ikan tilapia merah dalam sangkar. Ikan-ikan akan menggunakan mesin makanan ikan automatik sekiranya dengan objekti IPR-INTAN ialah pertanian pintar berkesan (IoT).

Projek ini akan melibatkan pesertanya akan menggunakan mesin automatik ikan-ikan akan diberi makanan itu dedak ikut kesesuaian contohnya tiga atau empat jam sekali.

"Mereka ini telah mengikuti kelas apabila kelas bagi makmal ikan tidak lapar dan bantu tambesaran", katanya. Menambah dedak tersebut diperbuat daripada campuran baja ikan, serbuk ikan, jagung dan soya.

Potensi

Mengenal potensi pasaran tilapia yang disasarkan peserta IPR-INTAN itu, Fadhli berkata, projek ini akan menjana permintaan di pasaran negara.

"Tilapia ini nanti kita tolak RM10. Satu sangkar boleh dapat hasil hingga satu tan, jadi satu sangkar boleh dapat hasil RM10,000 hasil jualan", katanya.



Sekelompok 2,000 ekor anak ikan tilapia dipaparkan ke dalam satu sangkar untuk disasarkan peserta.



Dr Fadli memberi penerangan ketika ditemui di Pusat Pembinaan Ikan UPM baru-baru ini.



Spesies ikan yang mudah diternak, memiliki daya tahan tinggi dan cepat membesar menjadi faktor tilapia merah dijadikan ikan ternakan dalam sangkar untuk disasarkan peserta.

itu antara RM2,000 dan RM3,000. Peserta IPR yang mahu memulakan projek ini perlu memulakan 40 peratus pembenihan 24 bulan, sehingga mencapai penguasaan graduan unit. Menjana pencapaian sariferti melalui hasil yang diperolehi, pada 24 Julai lepas, Menteri IPR serta e-Kasih.



Dr Fadli memulakan anak ikan yang digunakan dalam projek berkenaan.